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Kennisnemen van
De stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van motie 254-44 over onafhankelijk onderzoek hoge
wateroverlast IJsselmeer, Markermeer en Gouwzee.

Inleiding
In de raadsvergadering van 1 februari 2024 is motie 254-44 aangenomen. In deze motie wordt het college
verzocht om bij de minister van Infrastructuur en Waterstaat aan te dringen op een onafhankelijk
onderzoek naar het ontstaan van de te hoge waterstanden in het IJsselmeer, het Markermeer en de
Gouwzee, in het bijzonder naar de 'rol van Rijkswaterstaat hierin. In dit informatiedocument informeren
wij u over de laatste ontwikkeling.

Bijeenkomst Rijkswaterstaat
Naar aanleiding van de ingediende motie is er contact geweest met de Hoofdingenieur-directeur van
Rijkswaterstaat midden Nederland. Vervolgens is er 15 februari een bestuurlijke bijeenkomst
georganiseerd door Rijkswaterstaat om de gemeenten en andere overheden rondom het Markermeer te
infameren over de situatie rondom de wateroverlast.
Vooraf konden vragen worden ingestuurd, de vragen van onze gemeente zijn gecombineerd met de
vragen vanuit de motie en de vragen van een buitendijkse ondernemer.
Tijdens deze bijeenkomst heeft Rijkswaterstaat ons geïnformeerd over:

wat Rijkswaterstaat doet om het peil van het Markermeer en IJsselmeer te beheren en in het
bijzonder hoe dat de afgelopen periode is verlopen;
wat Rijkswaterstaat de komende periode gaat doen om het hoge peil af te laten nemen richting
het gewenste winterpeil;
wat Rijkswaterstaat gaat doen richting de toekomst, zodat het peil in toekomst ook goed kan
worden beheerd;
Op welke wijze de afgelopen periode wordt geëvalueerd.

De presentatie behorende bij deze bijeenkomst wordt gedeeld met de deelnemers, wanneer wij die
hebben ontvangen wordt deze ter informatie met uw raad gedeeld.
Onderdeel van deze presentatie is het verloop van het peil in het Markermeer in de periode 1 oktober tot
heden. Daarin wordt duidelijk dat vanaf 1 oktober 2023 het winterpeil is ingegaan, maar dat door
onvoorziene omstandigheden dit niet kon worden gehandhaafd.
Rijkswaterstaat heeft inmiddels een uitvraag gedaan voor een onafhankelijk onderzoek dat zij willen laten
uitvoeren door Adviesbureau Berenschot b.v .. Dit onderzoek wordt omschreven als een procesevaluatie
met een doorlooptijd van ca 3 maanden. De uitkomsten worden uiteraard gedeeld met uw raad wat
inzicht zal geven in de situatie en op basis waarvan conclusies kunnen worden getrokken over de
waterstanden op het Markermeer.



Bij deze bijeenkomst waren ook vertegenwoordigers van de gemeenten Edam-Volendam en Hoorn en
het HHNK aanwezig. Daarnaast is de motie gedeeld met de ambtelijke organisatie en de griffie van beide
gemeente met het verzoek de gemeenteraden en portefeuillehouder te informeren over deze motie.

Samenvatting
Door Rijkswaterstaat is het initiatief genomen een onafhankelijk onderzoek in te stellen naar het verloop
van de waterstanden en het ontstaan van wateroverlast in onder andere onze gemeente. Daarnaast is op
verzoek van onze burgemeester de motie en daarbij het verzoek om een onafhankelijk onderzoek in te
stellen op de agenda van het stafoverleg van de Rijkswaterstaat met de minister gezet. De informatie uit
de bijeenkomst van 15 februari is afgewacht voor het opstellen van de brief aan de minister. Op 22
februari 2024 is deze brief naar het ministerie verstuurd waarin nogmaals expliciet wordt aangedrongen
op een onafhankelijk onderzoek.
De gemeenteraden en de ambtelijke organisaties van de gemeente Hoorn en de gemeente Edam
Volendam zijn geïnformeerd over motie 254-44.
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Bijlage(n):
Presentatie Rijkswaterstaat 15 februari 2024.
(het geluidsbestand is beschikbaar en kan indien gewenst worden opgevraagd)
Brief verstuurd aan minister van Infrastructuur en Waterstaat




